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Zápisnica č. 2/2024  

zo zasadnutia Komisie pre financie a rozpočet 
 

 

 

Dátum konania zasadnutia komisie: 17.04.2024 

Čas začatia zasadnutia komisie:  18:30 hod. 

Miesto konania zasadnutia komisie: zasadacia miestnosť Obecného úradu Pernek 

 

Zasadnutie komisie zvolal:  Ivan Kahanec – predseda komisie 

Zasadnutie komisie vedie:  Ivan Kahanec – predseda komisie 

Zapisovateľ:    Ivan Kahanec 

Overovateľ:    Mgr. Jozef Smolinský 

 

Prítomní členovia komisie: 

1. Ivan Kahanec – predseda komisie 

2. Mgr. Jozef Smolinský 

3. Mgr. Milan Vanga  

4. JUDr. Katarína Gombárová  - prítomná od 2. bodu programu 

Neprítomný člen komisie:  

5. Mgr. Marián Beliansky – ospravedlnený 

Prítomní pozvaní hostia: 

Ing. Eva Vlčková – kontrolórka obce 

Ing. Martin Ledník – starosta obce Pernek 

Ďalší prítomní: 0 

 

Komisia je uznášaniaschopná, pretože sú prítomní 3 z piatich členov komisie. 
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Návrh programu zasadnutia komisie: 

1. Vývoj príjmov obce z podielových daní a medziročné porovnanie 

2. Vývoj príjmov obce z miestnych daní v roku 2024  

a. Správa o výške výnosu z miestneho poplatku za rozvoj a jeho použití 

3. Vývoj výdavkov obce na energie: elektrina a plyn  

4. Rekonštrukcia hasičskej zbrojnice – aktuálny stav 

5. Odkúpenie pozemku pred budovou obecného úradu Pernek 

6. Investičný plán obce 2024 a 2025 

7. Rôzne 

a. Podané žiadosti o dotácie a stav žiadostí 

 

Hlasovanie o schválení návrhu programu zasadnutia komisie: 

ZA:  3 (Kahanec, Mgr. Smolinský, Mgr. Vanga) 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

 

1. Vývoj príjmov obce z podielových daní a medziročné porovnanie 

Komisia pre financie a rozpočet (ďalej len FK, komisia) prerokovala aktuálny vývoj 

podielových daní. Za 1. kvartál roka 2024 v porovnaní s rokom 2023 dostala obec cca rovnakú 

sumu na podielových daniach. Napriek tomu, že ešte mzdy v hospodárstve rástli, čo spravidla 

znamená aj nárast výberu daní z príjmov fyzických osôb a následne aj príjmy obcí 

z podielových daní. FK bude ďalej sledovať vývoj príjmov z podielových daní. 

 

2. Vývoj príjmov obce z miestnych daní v roku 2024 
 

FK vzala na vedomie, že výmery miestnych daní boli zaslané obyvateľom. Obyvatelia 

postupne uhrádzajú. Obec bude pokračovať s výzvami na úhradu daní. Aktuálne je ešte 

predčasné hodnotiť výber. Obec pokračuje vo vymáhaní starších dlhov na miestnych daniach. 

 

Ekonómka p. Žáčková informovala, že obec bude môcť obyvateľom zasielať výmery aj e-

mailom na základe písomného súhlasu obyvateľa. Pre zjednodušenie úhrad bude na výmeroch 

umiestnený aj QR kód na platbu. 

 

2a. Správa o výške výnosu z miestneho poplatku za rozvoj a jeho použití 

Obec vydala v roku 2023 dve rozhodnutia, z ktorých je výnos 2052,79 €. Od roku 2021, kedy 

bol poplatok v obci Pernek zavedený, sa vybralo na tomto poplatku za rozvoj spolu 7 618,15 

€ (100 % vyrubenej sumy). Aktuálne nebolo z tejto sumy čerpané. Využitie výnosu z poplatku 

za rozvoj je presne definované zákonom. 

 

Starosta informoval, že tento výnos by mohla obec využiť na aktualizáciu projektu obecnej 

ČOV. Je to jeden z krokov, ktoré môžu zvýšiť šance na získanie dotácií na výstavbu ČOV. 
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3. Vývoj výdavkov obce na energie: elektrina a plyn 

 

Komisia prerokovala aktuálne náklady na elektrickú energiu. Medziročne sú náklady na 

elektrickú energiu za 1. kvartál porovnateľné s minulými dvoma rokmi.  

Náklady na plyn za 1. kvartál roka 2024 potvrdzujú očakávaný nárast nákladov o 100 %. 

S takýmto nárastom počíta aj rozpočet obce pre rok 2024. 

V rámci plánu zvýšenia energetickej efektivity zrealizuje tento rok obec zateplenie strechy 

budovy obecného úradu. 

 

4. Rekonštrukcia hasičskej zbrojnice – aktuálny stav 

 

Rozvody vody, kúrenia, vnútornej kanalizácie a elektriny sú dokončené. Najbližšie bude 

realizované: vnútorné omietky, potery, zateplenie podkrovia a sadrokartón. 

Rozhodnutie o predčasnom užívaní časti stavby (garáže) je otázkou dní. 

 

Na dokončenie horného podlažia HZ zažiadala obec 15.2.2024 o dotáciu z MAS Podhoran vo 

výške 14 100 € - zateplenie strechy, sadrokartón. Čakáme na rozhodnutie. 

 

5. Odkúpenie pozemku pred budovou obecného úradu Pernek 

 

Ide o pozemok pod chodníkom a priestorom pred budovou obecného úradu. Výmera 

vysporiadavanej parcely je 114 m2. Znalec určil v znaleckom posudku cenu na 24,78 €/m2. 

Slovenský pozemkový fond následne stanovil cenu za vysporiadanie na 25 €/m2. Spolu ide 

o sumu 2 850 € za celú parcelu. 

 

Uznesenie FK č. 2/2024 

 

Komisia pre financie a rozpočet odporúča obecnému zastupiteľstvo schváliť odkúpenie 

pozemku pred budovou obecného úradu (časť parcely E 56, novovzniknutá C 59/3 v k.ú. Pernek) za 

sumu 2 850 €.  

 

ZA:  4 (Kahanec, Mgr. Smolinský, Mgr. Vanga, JUDr. Gombárová) 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

6. Investičný plán obce 2024 a 2025 

 

Starosta predstavil plán investícií obce pre roky 2024, 2025 a ďalšie. Tento plán bude 

preberaný aj na zasadnutí OZ, ktoré si ho vyžiadalo. 

FK odporúča, aby sa realizovali prioritne tie body, ktoré súvisia s oslavami 630. výročia obce. 

Hlavné body: 

- Výstavba ČOV (dlhodobý plán) 

- Rozšírenie cintorína a aktualizácia územného plánu 

- Výstavba „Domu služieb“ (dlhodobá vízia zjednotenia služieb v obci pod jednu strechu) 

- Rekonštrukcie chodníkov 

- Výstavba a komplexné rekonštrukcie ciest (dlhodobá vízia) 
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- Čiastkové opravy ciest 

- Revitalizácia verejných priestranstiev 

- Odstavné plochy a parkoviská 

- Rekonštrukcie budov 

- Opravy a údržba budov 

- Menšie investície a dokončovacie práce 

- Zaobstaranie techniky a mechanizácie 

- Zaobstaranie kompostérov pre obyvateľov 

- Nová webstránka obce 

- Zaobstaranie elektronickej úradnej tabule 

- Vysporiadanie pozemkov (napr. pod chodníkmi) 

 

7. Rôzne 

• Dotácia pre OZ Pernecké Oné z roku 2022 na revitalizáciu vrtu v Podbabskej 

doline 

• OZ získalo v roku 2022 od obce dotáciu vo výške 676,80 eura na 

revitalizáciu vrtu a okolia v Podbabskej doline. Revitalizácia vrtu už bola 

realizovaná.  

• Dotácia nebola do 17.4.2024 vyúčtovaná. V zmysle VZN malo dôjsť 

k vyúčtovaniu do 30 dní od použitia finančných prostriedkov. 

• FK odporúča obci vyzvať OZ na vyúčtovanie dotácie. 

• Rozpočet osláv 630. výročia obce Pernek 

FK prerokovala pracovnú verziu rozpočtu osláv. FK konštatuje, že rozpočet je 

v primeranej výške rozsahu osláv a počtu obyvateľov obce. 

FK konštatovala, že bude potrebné navýšenie tejto kapitoly rozpočtu na rok 2024. 

Rozpočet počítal s výdavkami 10 000 eur na všetky kultúrne aktivity. 

• Záverečný účet obce Pernek za rok 2023 

FK prerokovala Záverečný účet obce Pernek. Obec Pernek hospodárila s prebytkom 

spolu 126 462,22 €, ktorý bude presunutý do Rezervného fondu.  

V prebytku sú započítané viaceré neočakávané príjmy z dotácií a kompenzácií zo 

strany štátu. Tie tvorili zhruba polovicu prebytku. Druhá polovica prebytku vznikla 

úsporami samotnej obce na jej chode. Obec pristupovala k čerpaniu rozpočtu v roku 

2023 zodpovedne s ohľadom na viaceré riziká, ako napríklad ceny energií, vysokú 

infláciu a podobne. 

K 31.12.2023 bol rezervný fond vo výške 65 895,29 € a bude navýšený o prebytok 

z roku 2023. 

Zastupiteľstvo obce na svojom predchádzajúcom zasadnutí schválilo čerpanie sumy 

do 40 000 eur z Rezervného fondu na dokončenie rekonštrukcie hasičskej 

zbrojnice. V prípade získania dotácie z MAS Podhoran sa bude čerpať o to menej. 
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• Aktuálny stav žiadostí o dotácie 

Envirofond – obec podala v novembri 2023 žiadosť na pokračovanie výstavby 

kanalizácie v obci – zatiaľ nie je rozhodnuté 

BSK – revitalizácia priestranstva popri hlavnej ceste – neúspešné 

EPH – 1600 € na premostenie cyklochodníka – zatiaľ nie je rozhodnuté 

MAS Podhoran – dotácia na rekonštrukciu a dokončenie hasičskej zbrojnice – 

podaná 15.2.2024, zatiaľ nie je rozhodnuté 

BSK – vytvorenie parkovacích miest vedľa kostola popri chodníku k cintorínu pre 

návštevníkov kostola a cintorína – žiadosť bude podaná 

 

 

 
Zasadnutie komisie bolo skončené dňa 17.04.2024 o 21:35 hod. 

 

 

......................................................                                                       ..................................................... 

 Ivan Kahanec                                                                       Mgr. Jozef Smolinský 

                zapisovateľ                                                                                              overovateľ 

 

 

......................................................  

               Ivan Kahanec 

             predseda komisie  


